

الرقم: BLDNGEN-BLDN-LET-24-0015 التاريخ: 2024/09/04

السيد/ ناصر عبد الله العبد الغني المحترم، مدير إدارة عمليات السوق بورصة قطر

بيان صحفي

خلال 4 أشهر من توقيع الاتفاقية بين وزارة الفلاحة الجزائرية وشركة بلدنا القطرية

انطلاق الأعمال التمهيدية والإعلان عن الانتهاء من المخططات التنفيذية للمشروع الأول من نوعه في الجزائر لإنتاج الحليب المجفف بواسطة شركة بلدنا القطرية

بعد 4 أشهر من توقيع اتفاقية بين وزارة الفلاحة والتنمية الريفية الجزائرية وشركة بلدنا القطرية لتنفيذ مشروع متكامل لإنتاج الحليب المجفف في الجزائر بقيمة بلغت 3.5 مليار دولار، تبدأ اليوم – الثلاثاء – أولى مراحل أعمال المشروع بحفر آبار استكشافية في مناطق مختلفة من المساحة المخصصة للمشروع لتغذية استزراع الحبوب والأعلاف اللازمة لتربية قطيع الأبقار. وقد شهد بدء الأعمال كل من والي ولاية أدرار السيد العربي بهلول، سعادة السيد عبدالعزيز على النعمة - سفير دولة قطر لدى الجزائر، السيد كمال منصوري – مدير الصندوق الوطني للاستثمار، السيد حميد بن ساعد، الأمين العام لوزارة الفلاحة والتنمية الريفية، والسيدة سعاد عسعوس – مدير الاستثمار والعقار الفلاحيين بوزارة الفلاحة والتنمية الريفية، والسيد إيدن عضو مجلس إدارة الشركة.

تهدف أعمال حفر الآبار إلى دراسة طبيعة المياه الجوفية والوصول إلى التصميم الأمثل للآبار، وذلك بهدف ضمان استدامة المياه الجوفية والحفاظ عليها لفائدة المشروع وللأجيال القادمة. كما تعتزم شركة بلدنا استخدام أفضل التقنيات لرصد وتعزيز كفاءة استخدام المياه الجوفية عن طريق دمج البيانات من محطات الأرصاد الجوية وصور الأقمار الصناعية.

وقد صرح السيد حميد بن ساعد — الأمين العام لوزارة الفلاحة والتنمية الريفية قائلاً: "إن السلاسة والسرعة التي ميزت تفعيل اتفاقية الشراكة المبرمة بين شركاء المشروع في شهر إبريل 2024 هي دليل على الجدية والأهمية التي توليها السلطات العليا للبلاد لمسألة ترقية الاستثمار من أجل إنتاج الاحتياجات الوطنية من المواد ذات الاستهلاك الواسع وتقليص الواردات. إضافة إلى أنه ثمرة الشراكة المميزة بين الجزائر ودولة قطر الشقيقة، يعتبر هذا المشروع أيضا نموذجاً حقيقياً لتجسيد الاستراتيجية الموضوعة من طرف الدولة الجزائرية لتعزيز الأمن الغذائي.".

كما عقب والي ولاية أدرار — السيد العربي بهلول في تعليقه على انطلاق المشروع قائلاً: "سيشكل مشروع بلدنا انطلاقة حقيقية بالنسبة للقطاعات الغذائية الحيوبة، وكذلك المنتجات الخاصة بمشتقات الحليب، ما يجعله خطوة فارقة من أجل تحقيق الأمن الغذائي، إضافة







إلى مساهمة المشروع في خفض أسعار المواد الغذائية المصنعة محلياً، مما يساهم في رفع وتطوير الاقتصاد الوطني وتقليص فاتورة الاستيراد

وخلال مراسم انطلاق الأعمال، ألقى السيد على العلي كلمة ممثلاً لشركة بلدنا، أعرب فها عن سعادته ببدء الأعمال التمهيدية للمشروع، وقال: "هذه الصحراء سوف تتحول إلى منارة للتميز والابتكار، باحتضائها أكبر مزرعة رأسية متكاملة في العالم، تضم أكثر من 270 ألف رأس من الأبقار، وتنتج نحو 1.7 مليار لتر من الحليب سنوياً، حيث سنقوم باستخدام أحدث التقنيات والأتمتة الزراعية وأساليب تربية الأبقار وصناعة الألبان، مع الالتزام بأعلى معايير الجودة والاستدامة البيئية.".

وفي هذا الإطار، ستقوم شركة بلدنا بتطبيق أفضل طرق الري مثل الري بالتنقيط والري المحوري، وذلك بهدف الحد من الاستخدام الجائر للمياه خلال جميع مراحل المشروع.

واستكمالاً لجهودها في وضع آليات متكاملة لترشيد استهلاك المياه، سوف تقوم شركة بلدنا باستخدام المجسات التي تقوم بقياس رطوبة وملوحة التربة، وذلك لتحديد كميات المياه اللازمة لكل محصول.

من الدوحة، أكد السيد رامز الخياط رئيس شركة بلدنا على أهمية المشروع الاستراتيجي، وقال: "هذا المشروع السبّاق هو حلقة جديدة تعزز أواصر الترابط والتعاون بين البلدين الشقيقين، ونتاج لشراكتنا مع الصندوق الوطني للاستثمار. ونحن إذ نشهد اليوم انطلاق الخطوات التمهيدية الأولى للمشروع، نؤكد على أهميته الاستراتيجية للشركة، حيث نقوم من خلاله بنقل خبراتنا وريادتنا في قطاع إنتاج الألبان ومشتقاتها تجسيداً لرؤية الحكومة الجزائرية في تحقيق الاكتفاء الذاتي.".

كانت شركة بلدنا قد أعلنت في وقت سابق هذا العام عن توقيعها اتفاقية مع الحكومة الجزائرية ممثلة في الصندوق الوطني للاستثمار لتنفيذ المشروع الذي يتوقع أن يغطي 50% من حاجة الجزائر للحليب المجفف، وهو مشروع من ثلاث مراحل أولها استصلاح مزارع للأعلاف، ثم إنشاء مزرعة لتربية قطيع الأبقار، ثم إنشاء مصنع لإنتاج الحليب المجفف، للحد من اعتماد الجزائر على استيراد معظم احتياجاتها من الحليب المجفف.

هذا فضلاً عن قدرة المشروع الرائد على توفير أكثر من 5000 فرصة عمل، الإسهام في زيادة الإنتاج المحلي من اللحوم الحمراء، وتوطين إنتاج الحليب وصولاً إلى الاكتفاء الذاتي.

-انتہی-

بلدنا ش.م.ع.ق



Ref. BLDNGEN-BLDN-LET-24-0015

Date: 04/09/2024

Mr. Nasser Abdullah Al Abdul Ghani

Market Operations Department

Qatar Stock Exchange

Press Release

Within 4 months of signing the agreement between the Algerian Ministry of Agriculture and Rural Development and Baladna

Launch of preliminary works amid completion of the executive plans for the leading project in Algeria to produce powdered milk by the Qatari company Baladna

Four months after signing an agreement between the Algerian Ministry of Agriculture and Rural Development and the Qatari Company Baladna to build the world's largest integrated dairy to produce Milk Powder in Algeria with an investment of \$3.5 billion, the first phase of the project begins today with the drilling of exploratory wells in different parts of the allocated land needed to feed the dairy herd. The commencement of the works was witnessed by the Governor of Adrar province, Mr. Al-Arabi Bahloul, His Excellency Mr. Abdulaziz Ali Al-Naama - Ambassador of the State of Qatar to Algeria, Mr. Kamal Mansouri - Director of the National Investment Fund, Mr. Hamid bin Saed, Secretary General of the Ministry of Agriculture and Rural Development, and Ms. Suad Asous - Director of Agricultural Investment and Real Estate at the Ministry of Agriculture and Rural Development. Mr. Ali Al-Ali, representing the Qatari Company Baladna, and Mr. Aidan Tynan, member of the company's Board of Directors, also attended.

The drilling work aims to study the nature of groundwater to ensure the optimal design of the wells, ensuring the sustainability of groundwater and preserving it for the benefit of the project and for future generations. Baladna will use the most modern technologies to monitor and minimize groundwater consumption by integrating data from meteorological stations and satellite images.

Mr. Hamid Ben Saed, Secretary General of the Ministry of Agriculture and Rural Development commented: "The seamless and rapid progress of the project agreed between the project partners in April 2024 is evidence of the seriousness and importance that the country's highest authorities allocate to the issue of promoting investment to produce national needs for widely consumed materials and reduce imports. In addition to being the fruit of the distinguished partnership between Algeria and the State of Qatar, this project is also a real model for achieving of the strategy set by the Algerian government to enhance food security."









The Governor of Adrar, Mr. Al-Arabi Bahloul, commented on the launch of the project, saying: "Baladna project will constitute a huge leap for the vital food sectors, as well as dairy products, making it a milestone in achieving food security, in addition to the project's contribution to reducing the prices of locally manufactured food products, which contributes to raising and developing the national economy and reducing the import bill."

During the groundbreaking ceremony, Mr. Ali Al Ali delivered a speech representing Baladna, expressing his happiness at the start of the preliminary works for the project. He said: "This desert will transform into a beacon of excellence and innovation, hosting the largest integrated vertical farm in the world, with more than 270,000 heads of cows, producing about 1.7 billion liters of milk annually. We will use the latest technologies, agricultural automation, cow breeding methods and dairy industry, while adhering to the highest standards of quality and environmental sustainability."

Within the project, Baladna will use the latest irrigation methods such as drip irrigation and pivot irrigation, to reduce water consumption during all phases of the project.

Baladna will also use sensors that measure soil moisture and salinity to determine the exact amount of water needed for each crop.

From Doha, Mr. Ramez Al-Khayat, President of Baladna, stressed the importance of the strategic project, saying: "This pioneering project is a new link that strengthens the bonds of cooperation and collaboration between the two countries, and is the result of our partnership with the National Investment Fund. As we witness today the launch of the first preliminary steps of the project, we emphasize its strategic importance to the company, as we transfer our expertise and leadership in the dairy production sector through it, inline with the vision of the Algerian government to achieve self-sufficiency."

Baladna had announced earlier this year that it had signed an agreement with the Algerian government through the National Investment Fund to implement the project, which is expected to meet 50% of Algeria's need from powdered milk.

It is a three-phased project, the first of which is an arable farming operation, then four dairy farms, and a state-of-the-art factory to produce powdered milk.

Furthermore, this pioneering project will create more than 5,000 local jobs and contribute to increasing self-sufficiency in both Powder Milk and Meat.

CR No. 140310 DOHA - QATAR CO

Baladna QPSC



ش.م.ع.ق.